
 

 

Forældrebestyrelsesmøde 

D. 25.09.2024 kl. 17-19 
Ordstyrer: Mette 
Referent: Ane 
Afbud:   

 

Dagsordenspunkter:  

 

1. Valg af referent og 

bemærkninger til referatet fra 

sidste møde 

 

2. Nyt fra Lærkereden 

• Sammenlægning 

• Personale 

• Børnegrupper og 

børnetal 

• Lidt af hvert 

 

3. Legeplads – info og indvielse 

 

4. Forældrebestyrelsesvalg – 

Hvordan skal vi afvikle valg – 

med info møde og derefter 

skriftlig afstemning – eller 

andet. Mette er på valg 

 

5. Samarbejde i forbindelse med 

overgange/overgangsmateriale 

 

6. Budget 2025 

 

7. Info fra vuggestuen og 

børnehaven 

 

8. evt.  

 

 

 

 

Sidste møde var på Åkjærskolen – er der bemærkninger til 

dette. Udvidet samarbejdsdialog i lokalområdet 

 

2. Nyt fra Lærkereden: Vi har fået 32 børn fra Apotekeren. Og 

de startede d. 1. august, men pga. ferie kom de ind forskudt. Men vi 

havde allerede fra dag 1 opdelt børnene i de tre grupper og nogle på 

natur og med nyt personale fra Apotekeren, der også er fordelt i tre 

grupper.  Vi har overtaget en del inventar og legetøj fra Apotekeren, 

så det skal vi ikke købe det næste lange stykke tid. Der er holdt 

opstartssamtaler med personalet, og de har også afholdt stuemøder.  

Personale: Vi har fastansat Fatima, Lisbeth er ansat i et årsvikariat 

og det samme er Signe på Natur. Så har vi overtaget en 

medarbejder der er på plejeorlov, og derfor er Ida vikar indtil videre 

på Kastanjen. Mona er fortsat sygemeldt. På Svalen er Asta ansat 

som pædagogmedhjælper som den 4. person. Vi har stadig en 

fordeling med overvægt på uddannet personale (pæd og pau). I 

vuggestuen skal Trine på barsel, og vi skal have en barselsvikar.  

Der vil formentlig komme lidt personalerokeringer for at få den 

endelige fordeling af personale til at gå op. 

Børnegrupper: Vi har nu tre store børnehavegrupper, hvor vi skal 

optage de børn der kommer, da der er en politisk beslutning bag at 

Lærkereden kan optage alle Midtbyens børn, hvis de ønsker os. Vi 

har også stor søgning til Naturgruppen den kommende tid - frem til 

og med 2025, så derfor har vi opdelt dem, så vi kører med to 

grupper og så laver et ryk 1. april, hvor de kommende skolebørn går 

i hytterne. Dette tager også udgangspunkt i vores 

tilsynstilbagemelding om at ”hjælpe” de yngste godt ind i 

naturgruppen og styrke deres forudsætninger for leg og 

deltagelsesmuligheder ved at have noget at byde ind med. 

Børnesyn: Personalegrupperne i skole og dagtilbud er i gang med et 

arbejde om et fælles børnesyn. Det danner baggrund for den 

kommende børn- og ungepolitik. 

Ny sammenhængende børnepolitik: Vi er i gang med nyt 

børnesyn og det afleder en drøftelse af, at der skal komme en ny 

sammenhængende børnepolitik. I oktober måned skal bestyrelserne 

drøfte oplægget. Det bliver lederne præsenteret for d. 8. oktober og 

så sender jeg det ud til jer til drøftelse i uge 43.  



 

 

Nationalt tilsyn: To af børnehavegrupperne er udtaget til nationalt 

tilsyn i oktober. Her får vi ikke resultatet men det skal danne 

baggrund for kommende tilsyn i de kommuner, der arbejder med 

KIDS eller andet tilsynskoncept. 

3. Legeplads: Nu er vi i gang med etableringen – det er et stort 

projekt, og selv om vi havde budgetteret med 1,5 mil., kommer der 

en del mere til. Vi forventer at det er færdigt omkring efterårsferien. 

Der skal ibrugtagningstilladelse til inden vi må lege på den.  

Under renoveringen tager grupperne på ture om formiddagen og så 

bruger vi urskoven og hytteområdet om eftermiddagen. 

Vi vil gerne indvi en fredag evt. i uge 43. 

4. Forældrebestyrelsesvalg: Vi skal have valgt nye 

medlemmer, og den eneste på valg er Mette – I andre er valgt for to 

år og det var Mette også men for 2 år siden. Valget forgår i første 

omgang skriftligt. Ane laver en forældreskrivelse om opstilling og 

valg. Så laver kontoret en opstillingsliste og der bliver uddelt 

stemmesedler.  

5. Samarbejde ved overgange: Der skal mere fokus på 

Samarbejde i forbindelse med overgange – mere fokus på overgange 

fra sundhedspl/vug.st-dagpleje, fra vug.st til børnehave og fra 

børnehave til skole. Mere fokus på evaluering og udvidet samarbejde 

omkring børns trivsel og udvikling. 

6. Budget 2025: Ingen ændringer hverken positivt eller negativt 

for dagtilbud. Lærkereden søgt om 280.000 til nye toiletter i 

stueetagen.  

7. Info fra VUG OG BH: 

8. Evt: Mette orienterede om henvendelse fra forældrebestyrelsen i 

Troldehusene om kostordning 

 

 

 

 


